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	• 中文摘要
	本計畫評估採集自布袋海域之蚵岩螺(Thais clavigea)其體內含重金屬Cu,Zn,As之情形,同時探討生物體大小(體重與殼長)與體內重金屬濃度及含量之關係。結果發現體內重金屬之濃度與含量和體重與殼長成對數直線關係。整體而言,較大的生物個體有較高含量的Cu,Zn與As。生物體之乾重與Cu,Zn,As金屬含量關係圖之斜率分別為1.58,1.38與1.34。而生物體殼長與Cu,Zn,As金屬濃度關係圖之斜率則分別為1.92,1.18與1.11。

	• 英文摘要
	The levels of three trace metals (Cu, Zn and As) in the whole soft body of the rock-shells clam (Thais clavigera) were evaluated from Putai coastal area of Taiwan. The relationships between the contents and concentrations of these metals and body size (weight and length) were discussed. Double logarithmic plots of metal contents and concentrations against dry-body weight and shell length, respectively, show straight-line relationships. The results indicated that larger individuals have higher contents of Cu, Zn and As. Plots of metal contents against dry-body weight indicated that Cu, Zn and As have slop of 1.58, 1.38 and 1.34, respectively. In addition, metal concentrations against shell length for all animal sizes indicated also that Cu, Zn, and As have slop of 1.92, 1.18 and 1.11, respectively.


